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رییس جمهور کشورمان گفت: سطح روابط تجاری 
و اقتصادی بین دو کشور، سطح قابل قبولی نیست 
اما تصمیم گرفتیم این سطح روابط تجاری را در گام 

اول به ۱۰ میلیارد دلار افزایش دهیم.
آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« رئیس جمهور کشورمان دیروز 
در نشست خبری با نخست وزیر پاکستان در اسلام آباد گفت: 
ابتدا باید از نخســت وزیر و دولت پاکستان به خاطر میزبانی از 
هیأت جمهوری اســلامی ایران تشکر کنم؛ ما در شهر زیبای 
اسلام آباد هستیم و از همین سخن گاه، به مردم بسیار خوب و 
دین مدار پاکستان عرض سلام و احترام دارم.وی افزود: به همه 
خانواده های پاکستانی در جای جای این کشور از طرف رهبری 

فرزانه انقلاب اسلامی و ملت بزرگ ایران، ابلاغ سلام دارم.
آیت الله رئیســی اضافه کرد: به مردم پاکستان که همواره از 
اسلام و ارزش های اسلامی، مظلومان فلسطینی و غزه و حق 
و عدالت دفاع کرده اند و همواره در خیابان های شهرهای مختلف 

این کشور، آزادی قدس شریف را فریاد زده اند، افتخار می کنیم.
وی در ادامه گفت: ممکن است برخی، همکاری های دو کشور 
ایران و پاکستان را نپسندند که اهمیتی ندارد زیرا مهم آن است 

که تداوم همکاری های میان دو کشور و دو دولت به نمایندگی 
از ملت های ایران و پاکستان، در جهت منافع دو کشور تعریف 
می شود و ما مصمم هستیم که روابط دو کشور در سطوح بالا 

را ارتقا ببخشیم.
آیت الله رئیسی با اشاره به سطح روابط تجاری ایران و پاکستان 
اظهار کرد: سطح روابط تجاری و اقتصادی بین دو کشور سطح 
قابل قبولی نیست اما تصمیم گرفتیم این سطح روابط تجاری 
را در گام اول بــه ۱۰ میلیارد دلار افزایش دهیم.رئیس جمهور 
کشورمان با اشاره به مرز طولانی میان ایران و پاکستان اظهار 
کرد: ما مرز طولانی بین دو کشــور را یک فرصت می دانیم و 
معتقدیم این مرز می تواند در جهت رفاه دو کشور به ویژه مرزبانان 

دو کشور به کار گرفته شود.
آیت الله رئیسی تاکید کرد: در سفر کوتاهی که به همراه نخست 
وزیر پاکستان به منطقه مرزی داشتیم، مرز دو کشور جلوه ای 
از کار و تجــارت در بازارچه هــای مرزی بود که حتماً می تواند 
گسترش پیدا کند زیرا این گام ها کافی نیستند و باید در جهت 

رفاه و امنیت دو ملت این قدم ها افزایش یابند.
وی با اشاره به تحریم های ظالمانه علیه ملت ایران تاکید کرد: 

ملت بزرگ ایران تحریم های ظالمانه را تبدیل به فرصت ها کرده 
است و از این فرصت ها در جهت پیشرفت کشور استفاده می کند. 
به گزارش مهر، آیت الله رییســی مواضع دو کشور در مبارزه 
با تروریسم را یکسان دانست و تصریح کرد: هر دو در مبارزه با 
ناامنی ها جرایم سازمان یافته مواد مخدر و انواع ناامنی ها مصمم 
هســتیم و این نگاه مشترک هر دو کشور است در یک کلمه 
دفاع از حقوق بشــر محور همکاری های دو کشــور است چه 

همکاری های دو جانبه چه منطقه ای و چه بین المللی.
پاکستان به همکاری با ایران تا تشکیل کشور 

فلسطین به پایتختی قدس ادامه می دهد
در این مراسم همچنین »شهباز شریف« نخست وزیر پاکستان 
در نشســت خبری خود با رئیس جمهور کشورمان اظهار کرد: 
می خواهم از تشــریف فرمایی برادر گرامی خود آقای رئیسی 
رئیس جمهور اسلامی ایران به پاکستان تشکر کنم زیرا چشم 

ما روشن شد.
وی افزود: گفت وگوهای مفیدی میان ما و رئیس جمهوری ایران 
و هیأت همراه صورت گرفت؛ روابط ما ۷۶ سال سابقه دارد و باید 
گفت که ایران، اولین کشوری بود که در سال ۱۹۴۷ پاکستان ما 

را به رسمیت شناخت.نخست وزیر پاکستان ادامه داد: با ایران، در 
بخش اقتصاد و سرمایه گذاری دوجانبه و انرژی همکاری خواهیم 
داشت.شــریف در ادامه بیان کرد: هر دو کشور نگرانی خود را 
درباره کشــتار مردم غزه اعلام و درباره آن گفت وگو کردیم و 
یک صدا رژیم صهیونیستی را محکوم کرده و از کشورهای جهان 
درخواست می کنیم که هر چه سریع تر این اقدام نظامی را به پایان 
برسانند؛ راه حل عادلانه، تفصیلی و دیرپا برای مساله فلسطین 
لازم است. پاکستان پشتیبانی از فلسطین را مشروط نمی کند و 

به همکاری با ایران تا تشکیل کشور فلسطین به پایتختی قدس 
ادامه می دهد.

وی ادامه داد: از آیت الله خامنه ای رهبر معظم ایران که پشتیبان 
حق آزادی خواهی مردم کشمیر را در نظر داشتند، تشکر می کنم.

نخست وزیر پاکستان در این نشست خبری گفت: جناب آقای 
رئیس جمهور؛ شما در فقه و حقوق دانش دارید؛ ما در زمینه بهبود 
زندگی مردم کشــورهای خود با داشتن اصول برای فروغ آنها 

همکاری خواهیم کرد.

رییسی در نشست خبری با نخست وزیر پاکستان:

مصمم به ارتقای روابط ایران و پاکستان هستیم  ارز موردنیاز تخصیص نیابد دچار بحران 
تامین دارو و شیرخشک خواهیم شد

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس خواستار تخصیص ارز مورد نیاز 
برای تامین دارو و تجهیزات پزشکی شد.

»سیدجلیل میرمحمدی« در جلسه علنی دیروز مجلس طی تذکری اظهار کرد: برای آنکه از 
بحران کمبود دارو و تجهیزات پزشکی و شیر خشک جلوگیری شود، سازمان برنامه و بودجه و 
بانک مرکزی باید با سازمان غذا و دارو و وزارت بهداشت و درمان همکاری لازم را داشته باشد 
و ارز مورد نیاز برای این حوزه تخصیص داده شود.وی تاکید کرد: اگر این اتفاق نیفتد، در زمان 
کوتاهی دچار بحران در تامین دارو خواهیم شد. لازم است ارز مورد نیاز برای تهیه دارو، مواد اولیه 
دارو، تجهیزات پزشکی و شیرخشک تخصیص داده شود. به گزارش مهر، نماینده مردم تفت و 
میبد در مجلس ادامه گفت: گزارش تحقیق و تفحص از سازمان اوقاف در حال نهایی شدن است 
و تقاضا دارم هیات رئیسه مجلس به رییس این سازمان تاکید کند که در مدت باقی مانده از عمر 

مجلس یازدهم همکاری خوبی با ما برای تهیه این گزارش داشته باشند.

شورای رقابت قیمت گذار خودرو نیست
ســخنگوی مرکزی ملی رقابت گفت: شورای رقابت هیچ وقت قیمت گذار 
خودرو نبوده بلکه شورای رقابت صرفاً دستورالعمل را طراحی و آن را ابلاغ 

می کند.
سپهر دادجوی توکلی سخنگوی مرکزی ملی رقابت گفت: شورای رقابت هیچ وقت قیمت گذار 
خودرو نبوده بلکه شورای رقابت صرفاً دستورالعمل را طراحی و آن را ابلاغ می کند؛ نهادهایی 
هم که تنظیم گر فنی هستند بر اساس دستورالعمل و فرمولی که شورای رقابت داده قیمت 
خودرو را محاسبه و ابلاغ می کنند.وی افزود: اکنون طبق همین روالی که از انتهای سال ۱۴۰۱ 
وجود داشت، همچنان طبق دستورالعمل شورای رقابت، وزارت صمت قیمت خودرو را محاسبه 
می کند که قیمت تمام شده در سازمان حمایت به عنوان متولی متخصص انجام و ابلاغ می شود.

به گزارش مهر، توکلی درباره گران فروشی خودروسازان گفت: ۲ هزار شکایت از خودروسازان 
بررسی و نتایج آن اعلام شده که بخشی از آنها مربوط به گران فروشی است؛ شورای رقابت باید 
به عنوان ناظر بر دستورالعمل به این موضوع ورود کند، نهادهای دیگر مانند سازمان حمایت، 
سامانه ۱۲۴ و تعزیرات هم به موضوع ورود و بررسی کرده اند. وی تاکید کرد: به اکثر این شکایات 

رسیدگی و حکم صادر شده و در مراجع قضائی هم همچنان در حال پیگیری است.

پورابراهیمی در تذکر شفاهی؛
 اگر با سیاست بانک مرکزی پیش برویم

 التهابات بازار ارز بیشتر خواهد شد
رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: اگر با سیاست هایی که بانک 
مرکزی در قبال مسئله ارز اتخاذ کرده پیش برویم نگرانی ما برای افزایش 

التهابات ارزی به مراتب بیشتر خواهد شد.
محمدرضا پورابراهیمی در جلسه دیروز مجلس در تذکری، گفت: تصمیم گیری درباره  اهمیت 
و جایگاه سیاست های ارزی در کشور بسیار مهم است، اگر با سیاست هایی که بانک مرکزی 
در قبال مسئله ارز اتخاذ کرده پیش برویم نگرانی ما برای افزایش التهابات ارزی به مراتب بیشتر 
خواهد شــد.نماینده کرمان در مجلس شورای اسلامی با اشاره به پیش بینی های کمیسیون 
اقتصادی درباره مسئله ارز در سال گذشته، بیان کرد: این پیش بینی ها در حال تحقق است. 
طبیعتا انتظار داریم رئیس جمهور و بانک مرکزی بر اساس تجارب علمی، اجرایی و سند تحول 
دولت مردمی، دولت سیزدهم مسیر حرکت ارزی کشور را مدیریت کرده و التهابات در این بازار را 
کاهش دهد.وی تاکید کرد: التهابات بازار ارز حتما قابل مدیریت است،امیدواریم بانک مرکزی و 
وزارت اقتصاد بتوانند در شرایط بهتری آثار تورمی ارز بر مردم را که به شدت آن ها را دچار چالش 
کرده برداشته و مشکلات را کاهش دهند.به گزارش ایلنا، رئیس کمیسیون اقتصادی یادآور شد: 
نامه ای از سوی کمیسیون اقتصادی به رئیس جمهور درباره ارائه راهکارهای لازم جهت بهبود 

بازار ارز، ارائه شد امیدواریم این موارد مورد ذکر اجرایی و عملیاتی شود.

وزیر اقتصاد:
 کنسرسیوم پتروشیمی 

و بانکی سهام دار سرخابی ها شدند
وزیر اقتصاد از واگذاری دو باشگاه استقلال و پرسپولیس در فرابورس خبر 
داد گفت: مدیریت این دوباشگاه توسط دو کنسرسیوم متشکل از بانک های 
غیر دولتی و نیز شرکت های پتروشیمی ذیل هلدینگ خلیج فارس رقم خواهد 

خورد.
سید احسان خاندوزی، وزیر امور اقتصادی و دارایی در خصوص واگذاری دو باشگاه استقلال و 
پرسپولیس گفت:  دیروز 85 درصد از سهام دو باشگاه پرطرفدار و مردمی استقلال و پرسپولیس 
در فرابورس ایران به بخش غیر دولتی واگذار شد.وی در ادامه بیان کرد: در سال ۱۴۰۰ دولت 
سیزدهم در شرایطی بر سر کار آمد که هر دو باشگاه به جهت عدم رعایت برخی از ضوابط  و 
قوانین کنفدراســیون آسیا دچار محرومیت هایی شده بودند؛ در همان سال ستادی به عنوان 
هماهنگی اجرایی ســازی واگذاری دو باشگاه بین وزارت ورزش، سازمان خصوصی سازی به 
نمایندگی از وزارت اقتصاد و سازمان بورس تشکیل و در اسفند همان سال اولین گام در این 
خصوص برداشته شد.خاندوزی اضافه کرد: بعد از سه دوره که تلاش های دولت های مختلف 
برای واگذاری سهام این دو باشگاه از سال ۱3۷۶ ناکام ماند، نهایت در اسفند ۱۴۰۰ با حضور 
۴۰۰ هزار نفر از مردم و طرفداران آنها، افزایش سرمایه  و دو باشگاه برای بورسی شدن بدون 
سلب حق تقدم انجام و در سال ۱۴۰۱ سه مرتبه تلاش شد تا از طریق عرضه به بخش های 
خصوصی و تعاونی فرآیند مالکیت این دو باشگاه که باید اتحاد مالکیت آنها برای مراجع آسیایی 
حل و فصل می شد، صورت بگیرد که با اقبال بخش خصوصی و تعاونی در گام های اول مواجه 
نشد.به گزارش ایلنا ،وزیر اقتصاد در ادامه اظهار کرد: با توجه مهلت AFC برای این دو باشگاه 
در نهایت در انتهای سال گذشته تلاش شد از طریق به مشارکت طلبیدن یک مجموعه یعنی 
کنسرسیومی از بانک های غیر دولتی و نیز کنسرسیومی از شرکت های پتروشیمی ذیل هلدینگ 

پتروشیمی خلیج فارس حل و فصل شود که این اتفاق امروز در فرابورس افتاد. 

تاریخ انقضای داروهای وارداتی کاملا حرفه ای 
دستکاری می شود

عضو اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه داروها و مکمل های خارجی اغلب از طریق 
شوتی ها و بدون رعایت زنجیره سرد دارو وارد کشور می شوند. گفت:  متاسفانه 
برخی از این داروها تاریخ مصرف گذشته هستند که تاریخ انقضای آنها را تغییر 

داده  و به صورت کاملا حرفه ای دستکاری کرده اند.
حسین وطن پور، عضو اتاق بازرگانی ایران واردات داروهای خارجی به کشور اظهار داشت: درباره 
واردات داروهای خارجی تا حد قابل توجهی شبکه و سامانه »تیتک« جلوی قاچاق و تقلب را گرفته 
اما نمی توان گفت اثر صد درصدی در جلوگیری از قاچاق را داشــته و امکان دارد داروی خارجی 
همچنان از مســیر و شبکه های مسافری و مرزی وارد کشور شود. اگر در داروخانه ای هم داروی 

خارجی به فروش می رود کاملا فروش پنهانی است.
عضو هیات علمی دانشکده داروسازی شهید بهشتی ادامه داد: اگر مسیر و نحوه واردات داروی 
خارجی رصد نشود مصرف آن بسیار خطرناک خواهد بود چراکه نمی دانیم در چه شرایطی و در چه 
دمایی وارد کشور شده  است. باید توجه داشت برخی از داروها باید در زنجیره سرد تامین شوند.این 
عضو فدراسیون اقتصاد سلامت ایران با بیان اینکه حدود 5 درصد داروها از مسیر قاچاق وارد بازار 
می شــوند، گفت:  البته قیمت این داروها بسیار بالا است و ارزبری زیادی دارند و مدام شاهد ورود 
داروی قاچاق هستیم و نمی توانیم از آن خلاص شویم چراکه هر روز در دنیا یک داروی جدید معرفی 
می شود و این داروهای جدید در مدت زمان طولانی وارد لیست دارویی کشورمان می شوند. پزشکان 
هــم این داروها را برای بیماران تجویز می کنند و بیمار هم وقتی می بیند این دارو در داروخانه ها 
موجود نیســت درخواست تک نسخه ای می دهد و روند بوروکراتیک دارد تا بتواند دارو را دریافت 
کند.  وطن پور در گفت وگو با ایلنا درباره نحوه فروش داروهای خارجی افزود: تبلیغات و فروش دارو 
در فضای مجازی ممنوع است و ظاهرا نظارتی هم بر روی خرید و فروش دارو در فضای مجازی 
ندارد و صفحات در پلت فرم هایی مانند اینستاگرام و سایت هایی به صورت علنی دارو می فروشند. 
متاسفانه برخی از این داروها هم تاریخ مصرف گذشته هستند که تاریخ انقضای آنها را تغییر داده اند 
و تاریخ انقضای اغلب این داروها به صورت کاملا حرفه ای دستکاری شده است. همچنین برخی از 

محصولات هم در ایران پرّ می کنند و با برند خارجی به مردم می فروشند.   
وی تاکید کرد:  این داروها و مکمل ها اغلب از طریق شوتی ها و بدون رعایت زنجیره سرد دارو وارد 
کشور می شوند. حال اینکه برخی از این داروها به شکل قرص هستند که مقاوم تر هستند اما برخی 
دیگر از جمله داروها و مکمل ها و محصولات زیبایی به ویژه ویال های بوتاکس تاریخ دار هستند 
که متاسفانه منقضی می شوند.عضو اتاق بازرگانی ایران با اشاره به استفاده از بوتاکس های خارجی 
با توجه به نیاز این محصول به زنجیره سرد گفت: درباره بوتاکس در ایران تولید مشابه داریم و به 
محض تولید مشابه و تامین نیاز داخل از طریق تولیدات داخلی واردات به حداقل رسید. اما برندهای 
خارجی بوتاکس تبلیغات قوی دارند و برخی از افراد هم تنها به دنبال برندهای خارجی هستند و 
به همین دلیل این برندهای خارجی به کشور نفوذ می کنند و در فضای مجازی هم به راحتی این 
محصولات به فروش می رسد.وی ادامه داد: موارد و گزارش های متعدد داریم که مردم در استفاده 
از این برندهای خارجی دچار مشکل شده اند و با تزریق این بوتاکس  تمامی عضلات چشمی افراد 
فلج شده  و شکایت های زیادی در این باره به دستمان رسیده است ، باید توجه داشت برخی از این 
محصولات اثر فوری و آنی ندارند و در دراز مدت فرد متوجه عوارض آن می شود، در حالی که پول 

زیادی هم بابت آن پرداخت می کنند.  

اخبار کوتاه 

عضو کمیســیون امور داخلی کشــور و 
شــوراها مجلس، با بیان اینکه مافیای 
هفت سر واسطه ها، ارزان فروشی کشاورز 
و گران خریدن مصرف کننده نشــان از 
بی برنامگی آقایان مسئول دارد تاکید کرد 
که مافیای ثــروت و قدرت قدرتمندتر از 

مسئولان اجرایی هستند.
محمد صفری نماینده مردم رودســر و املش در 
مجلس در جلسه دیروز مجلس در نطق میان دستور 

خودبه بیان مسائل درباره حوزه انتخابیه خود پرداخت و تاکید کرد: رودسر و املش 
دو شهرستانی که به جهت عدم توجه درست در سال های گذشته با مشکلات 
بسیار زیادی دست و پنجه نرم می کند. هرچند در طی چهار سال گذشته پروژه های 
عمرانی زیادی انجام شد اما تا رسیدن به وضع مطلوب زحمات زیادی می طلبد و 
مهمتراز مسائل عمرانی، مسائل کشاورزی و گردشگری منطقه ما است مسائلی که 
با معیشت و اقتصاد ارتباط مستقیم دارد.این نماینده مردم در مجلس یازدهم، یادآور 
شد: عدم توجه مسئولان مربوطه زندگی را بر مردم بسیار سخت کرده است. من 
از دولتمردان و مسئولان مربوطه انتظار دارم مسائل کشاورزی گیلان را مثل چای، 
برنج، مرکبات و کیوی را فراموش نکنند هرچند هیچ وقت هم به یادش نبودند 

چون اگر متوجه بودند اینهمه مصیبت و درد بر مردم عارض نمی شد.
وی افزود: چرخه کشــاورزی از تولید تا توزیع و مصرف راه خودش را می رود و 
آقایان خیلی خود را مکلف به حمایت از کشــاورز نمی دانند حتی همان تکالیف 

قانونی را چه برسد به اینکه بخواهند جهادی عمل کنند.

به گزارش ایلنا، صفری ملــک میان بیان کرد:  
عدم تامین به وقع کود و سموم کشاورزی و گرانی 
قیمت آنها، مافیای هفت سر واسطه ها، ارزان فروشی 
کشــاورز و گران خریدن مصرف کننده نشــان از 
بی برنامگی آقایان مسئول دارد.وی افزود: تشکیل 
ده ها جلسه برای برنج و چای نتوانست مشکل را 
حل کند چرا؟ چون قدرتمندتر از مسئولان اجرایی، 
مافیای ثروت و قدرت هستند، مافیای واردات برنج 
چه کسانی هســتند؟ مافیای چای و چای دبش 
چه کسانی هستند؟ مافیای چای صلواتی چه کسانی هستند؟ و مهمتر از همه 
پاسخگوی به این سوالات چه کســانی هستند؟ ما تنها امیدمان به نهادهای 
امنیتی، اطلاعاتی و قضایی اســت. این نماینده مردم در مجلس یازدهم، گفت: 
طبق فرمایشات رهبری معظم مهمترین مساله کشور مساله اقتصادی و معیشت 
است اما در کنار آن می خواهم چند جمله ای را عرض کنم.وی افزود: با توجه به 
اهمیت مساله حجاب و دغدغه مردم متدین باید تشکر کنم از نیروی انتظامی و 
زحمات آن عزیزان اما باید دقت کنیم که تدبیر را کنار نگذاریم و آقایان مسئول 
باید به این سوال پاسخ دهند که نهادهای مرتبط کجا هستند چرا پاسخگو نیستند 
چرا نهادهای مرتبط فرهنگی برنامه ندارند و بی تفاوت هستند نباید از این نکته 
غافل شد که متولیان فرهنگی در مقابل این ناهنجاری چه کارنامه ای داشتند که 
ندارند.عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها مجلس شورای اسلامی، تاکید 
کرد: اگر می گوییم در جنگ اقتصادی هستیم به مراتب در یک جنگ فرهنگی و 

معرفتی سخت تر هم هستیم. مساله حجاب یک مساله فرهنگی است.

دیروز قیمت هر کیلو زعفران در بازار ۱۱۰ میلیون تومان شد.
به گزارش تجارت نیوز، این گزارش حاکی است که نرخ زعفرانی که کشاورز در 
اختیار بازار قرار می دهد؛ 3۰ میلیون تومان در هر کیلو اســت.لازم به ذکر است؛ 

قیمت هر گرم زعفران حدود ۲۰۰ هزار تومان اســت.یادآور می شود؛ نرخ گرمی 
اعلام شده این محصول حدودی بوده و قمیت آن با توجه به برندها و بازارهای 

مختلف؛ متفاوت خواهد بود.

معاون وزیر تعــاون،کار و رفاه اجتماعی 
کاهش حقوق کارگران به دلیل تعطیلی روز 
پنجشنبه را تخلف دانست و گفت: افزایش 
۳۵ درصدی دستمزد ۱۴۰۳ کارگران در 
مقایسه با سایر اقشار و کارمندان بیشتر 

بوده است.
محمدرضا چکشیان در حاشیه نشست تبیین برنامه 
های هفته کارگر درباره افزایش 35 درصدی دستمزد 
کارگران گفت: افزایش حقوق دســتمزد در شرایط 

تورمی ممکن است مطلوب جامعه کارگری نباشد ولی باید دقت داشته باشیم که 
افزایشی که در حوزه دستمزد کارگری در سه سال دولت سیزدهم صورت گرفته 

بسیار بیشتر از افزایشی بوده که در حوزه کارمندی صورت گرفته است.
 افزایش دستمزد کارگران در مقایسه

 با کارمندان بیشتر بود
وی افزود: دولت و وزارت کار قطعا با این دغدغه وارد شــده اند که بهبود وضع 
معیشــت کارگران صورت گیرد ولی موانع و محدودیت هایی وجود دارد و برخی 
سیاستهای کلان اقتصادی باعث می شود آنطور که اعضای شورای عالی کار می 
خواهند اتفاق نیفتد.چکشیان خاطرنشان کرد: مقایسه میانگین افزایش حقوق در این 
سه سال نسبت به باقی دوره ها و خیلی از سال ها و بقیه گروه ها مثل کارمندی حتما 
بیشتر بوده است با این حال دستمزد کارگران نیاز به بهتر شدن دارد و در شورای 
عالی کار این دغدغه را دارند که چه خدماتی را پیگیری کنند که بخشی از این 

کمبود را جبران کنند.
 کاهش حقوق کارگران

در صورت تعطیلی ۵ شنبه تخلف است
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه درباره اعلام خانه صمت مبنی بر 
کاهش ۱۰ درصدی حقوق کارگران با تعطیلی پنجشنبه ها گفت: این حرف نمی تواند 
اجرایی شود چون تخلف است و کسی نمی تواند حقوق کارگر را کم کند و خلاف 
قانون کار اقدام کند لذا در صورتی که چنین تخلفی صورت گرفت باید جلوی آن 
گرفته شود.چکشیان صیانت از حقوق کارگران،  مطالبه حقوق و دستمزد، نظارت 
برکارگاه ها و مشــکلات کارخانجات، تخلفات صورت گرفته در بنگاه ها و اجرای 

مباحث ایمنی را از جملــه ماموریت های معاونت 
فرهنگی اجتماعی وزارت کار برشمرد و گفت: اگر در 
حوزه فرهنگی،  اجتماعی و ورزشی اتفاقاتی که طی 
3 سال گذشته افتاده با دوره قبل مقایسه و بررسی 
شود می بینیم که این وقایع و آمارها و تغییراتی که 
به لحاظ کمی و کیفی و پشتوانه های اسناد بالادستی 
صورت گرفته بسیار بوده است با این حال این اتفاقات 
نمی تواند عقب ماندگی های چند ساله را جبران کند.
وی درباره ساخت مسکن کارگری نیز گفت: مسکن 
از جمله موضوعات کلان کشور است و جامعه در بحث مسکن مشکل دارد و دولت 
در تلاش اســت تا بخشی از مشکلات مسکن را مرتفع کند. در حال حاضر ذیل 
قانون جهش تولید مسکن و اقداماتی که دولت انجام گرفته جریان های کارگری 
تلاش کردند برای مسکن کارگری اقدام ویژه ای داشته باشند و بر همین اساس 
تعاونی های مسکن کارگری شــکل گرفت و برخی تعاونی ها فعال کار کردند و 

عضوگیری کردند.
۶۰ هزار مسکن کارگری در حال ساخت

به گزارش ایسنا، معاون وزیر کار از ساخت حدود ۶۰ هزار واحد مسکن کارگری 
خبر داد و گفت: وزیر کار چند ماه قبل دســتور تشکیل قرارگاه مسکن کارگری 
را صادر کردند که با حضور سازمان های تابعه وزارتخانه و دستگاه های مختلف 
و تشــکل های کارگری و کارفرمایی شــکل گرفت ولی ما تمرکز کردیم روی 
اینکه چند سناریو را طراحی کنیم و برخی از این سناریوها،تعاونی  محور،  برخی 
 کارفرما محور و برخی دیگــر روی رفع موانع پیش روی کارگران و کارفرمایان

 است.
چکشیان با بیان اینکه تلاش وزارت کار این است که در چند ماه آینده رویکرد 
جدید و بسته های اختصاصی و رویکرد جدیدی در مسکن کارگری داشته باشیم، 
اظهار کرد: این رویکردها در ماه های آینده اعلام خواهد شد.جلساتی با تشکل ها 
برگزار شــده و درحال رفع موانع هستیم و امیدواریم اقدامات خوب و متفاوت از 
گذشــته رخ بدهد.وی در پایان گفت: اولین اقدام تشکیل قرارگاه مسکن بود و 
دبیرخانه موظف شد سناریوهای مختلف را بررسی و بسته پیشنهادی را ارائه دهد تا 

در سال ۱۴۰3 تغییر رویکرد متفاوتی را رقم بزنیم.

 وجود مافیای هفت سر واسطه ها 
نشان از بی برنامگی آقایان مسئول دارد

هر کیلو زعفران؛ 110 میلیون تومان!

صفری در نطق میان دستور:

 کاهش حقوق کارگران 
درصورت تعطیلی ۵ شنبه تخلف است

معاون وزیر کار اعلام کرد

حباب  قیمت طلا و سکه ترکیــد!
توقف نرخ انس جهانی و بازگشت آرامش به بازار

قیمت ها در بازار سکه و طلا در حالی روندی کاهشی 
را می پیمایند که به گفته کارشناسان این افت قیمت 
ناشی از نزولی شدن نرخ ارز و کاهش التهاب بازار 

در پی فروکش کردن مناقشات منطقه است.
به دنبال تحولات اخیر منطقه بخصوص پاسخ قاطع ایران به 
حمله موشکی رژیم جعلی اسرائیل به کنسولگری کشورمان، 
قیمت ها در بازار طلا و ارز به شکل عجیبی افزایش یافتند آنطور 
که بهای سکه با رکوردی تاریخی به بیش از ۴۶ میلیون تومان 
رسید و نرخ هر دلار نیز از ۷۰ هزار تومان عبور کرد. افزایش غیر 
واقعی قیمتی که طی آن روزها خیلی ها از سر هیجان راهی بازار 
شدند و با خرید سکه، طلا و ارز آن هم با قیمت نامعقول سعی 
کردند نقدینگی خود را به این کالاها تبدیل کنند تا در مواجهه با 
رشد تورم از افت ارزش سرمایه هایشان جلوگیری شود غافل از 
اینکه رشد هیجانی قیمتها حاصل التهاب و جو روانی ایجاد شده 
در بازار بود که اکنون با کاهش التهاب بازار، نرخ ها در سراشیبی 

قرار گرفته اند.
البته کارشناسان هشــدارهای لازم را به خریداران سکه ای 
کــه یک چهارم ارزش آن حباب بود، دادند ولی برخی ها با بی 
توجهی به توصیه و هشدار خبرگان اقتصادی حتی با افزایش 
حباب گونه و بی منطق قیمت این کالا باز خریدار آن شده اند، 
اقدام غیرکارشناسانه ای که موجب شده است هم اکنون افرادی 
که برای تهیه سکه با قیمت بالا بی گدار به آب زده بودند به جای 

کسب سود متضرر شوند.

رشد انس جهانی، قیمت ها را در بازار افزایشی کرد
هر چند مسائل سیاسی و تشدید اتفاقات منطقه ای طی یک 
ماه گذشته زمینه ساز افزایش قیمتها در بازار سکه، ارز و طلا شد 
اما عوامل دیگر چون رشــد پی در پی نرخ انس جهانی و عبور 
بهای آن طی هفته های گذشته به بیش از ۲ هزار 3۰۰ دلار، 
موتور رشد قیمت طلا و سکه را روشن کرد تا نرخ این کالاها 
در بازار جهشی شود، به طوری که هر گرم طلای ۱8 عیار به 
۴ میلیون رسید و سکه نیز رکورد تاریخی قیمت حدود ۴۷ میلیون 

تومانی را شکست.
قیمت ها در بازار سکه و ارز طی هفته های گذشته در حالی 
ترمز بریدند که داد نمایندگان مجلس و کارشناسان را نسبت به 
آشفتگی بازار و رشــد بی حد و حصر قیمت ها درآورد، آنها از 
مسئولان تصمیم گیر بخصوص مدیران بانک مرکزی خواستند 
با اجرای سیاست های اصولی در سریع ترین زمان ممکن نسبت 
به کنترل قیمت ها و ســاماندهی بازار وارد عمل شوند. در این 
میان بانک مرکزی با حراج سکه و شمش طلا به بازار تا حدی 
توانست نرخ ها را در بازار بشکند اما مهمترین عامل تاثیر گذار بر 
افت قیمت ها در بازار سکه و ارز کاهش تنش های سیاسی و 
آرامش پس از طوفان حمله موشکی ایران به رژیم صهیونیستی 

بود.
کاهش ۴ میلیونی قیمت سکه طی یک هفته

علاوه بر این موارد توقف رشد قیمت انس جهانی طلا نیز پس 
از رکورد زنی های مستمر تاثیر خود را بر روی کاهش قیمت ها 

در بازار طلا و سکه برجای گذاشت به طوری که اکنون قیمت 
سکه بهار آزادی طی یک هفته ۴ میلیون تومان کاهش یافته 
است و طبق پیش بینی کارشناسان این کاهش قیمت در روزها 
و هفته های آینده نیز ادامه دار خواهد بود. تداوم کاهش انس 
جهانی طلا که مطابق برآود کارشناسان و تحلیگران بازار طلا 
به دلیل مسائلی نظیر فروکش شدن تنش در منطقه، عوامل 
ژئوپولیتیک، بخصوص عدم رویارویی ایران با رژیم صهیونیستی 
همچنین اجرای برخی سیاســت های فدرال رزرو و داده های 
اقتصادی، می تواند باشد. البته این را باید گفت که بهای طلای 
جهانی در ابتدای هفته گذشــته به سبب رشد میزان تقاضای 
ناشی از اخبار تشدید تنش ها میان ایران و اسرائیل تغییر کرد. 
بازار این کالا ارزشمند با افزایش تقاضا به این خبر واکنش نشان 
داد به طوریکه قیمت طلای جهانی دوشنبه گذشته، بیش از ۱.5 
درصد افزایش یافت همچنین روز جمعه پس از ترقه بازی های 
مسخره اسرائیل در اصفهان بار دیگر قیمت انس جهانی افزایش 
و به بالاترین رقم ثبت  شده در تاریخ یعنی ۲ هزارو ۴۰۰ دلار 
رسید اما اکنون که آرامش به منطقه برگشته است، انس جهانی 

طلا نیز از رشد باز ایستاده است.
 تاثیر حراج سکه و شمش

 در بازار بر افت قیمت این کالاها
حال با توجه به سراشیبی قیمت ها در بازار سکه و ارز و اقدام 
فروشــندگان آن به جای خرید، در کنار اجرای سیاست های 
اصولی بانک مرکزی چون حراج گسترده سکه و شمش طلا به 

بازار همراه با تامین نیاز واقعی متقاضیان ارز در بازارهای رسمی و 
مراکز مبادله ای، خوشبختانه قیمت ها در بازار )سکه و ارز( سیر 
نزولی را در پیش گرفته اند آنگونه که هم اکنون دلار حدود ۷۰ 
هزار تومان چند روز گذشته به کانال ۶3 هزار تومان نزدیک شده 

و سکه نیز پله پله در حال کاهش قیمت است.
محمد کشــتی آرای، کارشناس کار کشته بازار طلا و رئیس 
اسبق اتحادیه طلا و جواهر تهران در گفتگو با »بازار« راجع به 
وضعیت این روزهای قیمت طلا و سکه در بازار گفت: پس از 
افزایش قیمت ها در این بازار هم اکنون قیمت ها بر مدار نزول 
قرار گرفته اند. این افت قیمت ناشی از توقف نرخ انس جهانی 
طلا در کنار کاهش هیجانــات در بازار به دنبال ایجاد آرامش 
حاصل از افت تنش های منطقــه ای، رخدادهای و تحولات 

سیاسی و بین المللی است.
کاهش حباب قیمت سکه

وی بــا بیان اینکه حباب قیمت ها در بازار ســکه و طلا در 
حالا ترکیدن اســت، افزود: هر قطعه ســکه تمام بهار آزادی 
هــم اکنون نزدیک به ۷ میلیون تومان حباب دارد و از آنجایی 
که بازار از خرید ســکه نسبت به هفته های گذشته تهی شده 
است، قیمت ها نیز پله پله در حال کاهش هستند. کاهش قیمتی 
که علاوه بر بازگشــت آرامش به بازار در پی مسائل سیاسی و 
بین المللی همچنین به دلیل افت نــرخ ارز در داخل همراه با 
اجرای سیاســتهای بانک مرکزی چون حراج سکه و شمش 
طلا می باشد. این کارشناس بازار طلا اضافه کرد: با توجه به 

وعده بانک مرکزی در تداوم سیاست حراج های سکه و طلا به 
بازار، بی تردید شاهد کاهش حباب قیمت این کالاها در روزها 
و هفته های پیش رو خواهیم بود. علاوه بر این موضوع، بحث 
توقف قیمت انس جهانی طــلا و احتمال کاهش آن نیز می 
تواند تاثیر بسزایی بر تغییر قیمت ها در بازار این کالاها برجای 
گذارد. به طوری که هم اکنون نرخ انس جهانی به زیر ۲ هزار 

و ۴۰۰ دلار آمده است.
سکه طرح جدید در کانال ۴۳ میلیون تومان

به گفته کشــتی آرای در بازار آزاد هم اکنون قیمت طلای 
۱8عیار هر گرم 3 میلیون و ۶8۰ هزار تومان و قیمت ســکه 
تمام بهار آزادی طرح جدید ۴3 میلیون و ۲۰۰ هزار تومان است، 
همچنین سکه طرح قدیم ۴۰ میلیون و 3۰۰ هزار تومان بوده که 
قیمت ها نسبت به روزهای گذشته با افت روبه روست. علاوه 
بر این قیمت نیم سکه بهار آزادی ۲5 میلیون و 5۰۰ هزار تومان، 
ربع  ســکه ۱5 میلیون و 5۰۰ هزار تومان و سکه یک گرمی ۷ 
میلیون و ۱۰۰ هزار تومان تعیین و به فروش می رسد. هر مثقال 
طلا نیز با افت قیمت در بازار داخلی به ۱5 میلیون و ۹۶۰ تومان 
ارزش گذاری شده است.بنا به این گزارش، با توجه به پیش بینی 
کارشناسان بازار نسبت به بازگشت آرامش به بازار طلا، سکه و 
ارز، قیمت ها در این بازارها روندی کاهشی را خواهند پیمود و 
از آنجایی که نرخ ارز در بازار آزاد مسیر عقب گرد را می پیماید 
بنابراین افت قیمت ها در روزهای آینده در این بازار دور از ذهن 

نیست.

رئیس مجلس در پاســخ به تذکر یکی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی درباره 
تخصیص های بودجه ای پیش از تصویب جداول بودجه سال ۱۴۰۳ تاکید کرد که این 

تخصیص ها علی الحساب است.
علی بابایی کارنامه نماینده مردم ساری در مجلس شورای اسلامی در جلسه روز دوشنبه صحن مجلس در 
تذکری به سازمان مدیریت و برنامه ریزی گفت: هنوز بودجه ۱۴۰3 ابلاغ نشده است اما جداول تخصیص 
اعلام شده است و این تخصیص نیز با قیودی همراه است؛ در این شرایط چطور می شود توسعه متوازن را 

در مجموعه های مختلف کشور توقع داشته باشیم؟ 
وی افزود: از ریاست مجلس می خواهیم که به سازمان برنامه و دولت تذکر دهد که به قانون عمل کند و 
نه آنکه احساسی عمل کند و هر آنچه که خودش می خواهد را در قالب مصوبات سفر یا مباحث دیگر کشور 
را اداره کند؛ این کار به نوعی زیر سوال بردن کار بنیادین مجلس است. رییس مجلس در این زمینه به 
سازمان برنامه تذکر دهد و اگرنه موجب تضییع حقوق بسیاری از شهرستان های محروم و مظلوم می شوند.
این نماینده مجلس در تذکر دیگری با انتقاد از تورم و گرانی نهاده های کشاورزی در سال زراعی جاری، 

خواستار پیگیری وزیر جهاد کشاورزی در این زمینه شد.
به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به تذکر نماینده ساری گفت: 
حتماً با سازمان برنامه صحبت می کنیم که طبیعتاً برای سال جاری جداولی که در مرحله دوم بند ب ماده 
۱8۲ طی هفته آینده در صحن مجلس تصویب خواهد شد، مبنا قرار دهد.وی تاکید کرد: اگر تخصیصی 

داده شده نیز علی الحساب است.

پیش از تصویب جداول تخصیص های 
بودجه ای علی الحساب است

رئیس مجلس:

نماینده مردم فلاورجان در مجلس خطاب 
به رئیس مجلس گفت: اگر گندم نداشته 
باشــیم و تحریم ها تداوم یابد باید چه 
کاری انجام دهیم، تقاضا داریم به وزارت 
نیرو تذکر دهید که مهمترین تولید برای 

کشور محصولات کشاورزی است.
سید ناصر موسوی لارگانی در نشست علنی دیروز 
مجلس شورای اسلامی در تذکری به وزارت نیرو 
گفت: امسال سال جهش تولید با مشارکت مردم 

است در این رابطه چه تولیدی مهمتر از محصولات کشاورزی و گندم داریم.
به گزارش ایلنا، وی افزود: دولت به کشاورزان در شهرستان فلاورجان اجازه کشت گندم داده اما در حال 
حاضر موانعی ایجاد شده و چاه های کشاورزی را به مدت 5 تا ۷ ساعت خاموش و برق آن را قطع می کنند و از 
سویی اجازه کشت دادند اما یک مرحله به آنها آب دادند و در مرحله دوم نصف آب را داده اند و در مرحله سوم 
نیز هیچ آبی به آنها ندادند؛ کشاورزی که زحمت کشیده و تلاش کرده و کود شیمیایی با قیمت بالا خریداری 
کرده چرا باید با مشکل مواجه شود. آیا این اقدام جهش تولید با مشارکت مردم است.نماینده مردم فلاورجان 
خطاب به رئیس مجلس یادآور شد: اگر گندم نداشته باشیم و تحریم ها تداوم یابد باید چه کاری انجام دهیم، 

تقاضا داریم به وزارت نیرو تذکر دهید که مهمترین تولید برای کشور محصولات کشاورزی است.

 اگر گندم نداشته باشیم و تحریم ها 
تداوم یابد باید چه کاری انجام دهیم؟

موسوی لارگانی در تذکری:

وزیر راه و شهرســازی طی سفر به اسلام آباد )پاکستان( از امضای اسناد همکاری با 
این کشور در حوزه های حمل ونقلی از جمله توسعه پایانه های مرزی و افزایش پروازها 

خبر داد.
 مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی دیروز دوشنبه به همراه رئیس جمهوری به اسلام آباد )پاکستان( سفر 

کرد. در حاشیه این سفر 8 سند همکاری میان دو کشور در حوزه های مختلف امضا شد.
بذرپاش در این رابطه گفت: همکاری های حمل ونقلی از جمله در حوزه بنادر و دریایی، هوایی، ریلی، جاده ای 
از مسائل مطرح شده به منظور توسعه روابط دو کشور بود. توسعه پایانه های مرزی میان دو کشور از لحاظ 

ساختاری و حمل مستقیم بار، از موضوعاتی بود که میان مقامات دو کشور مطرح شد.
به گزارش مهر،رئیس کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و پاکستان تاکید کرد: برقراری پرواز 
مستقیم میان تهران و اسلام آباد و افزایش پروازها میان تهران- لاهور یا مشهد- لاهور از دیگر موضوعات 

همکاری ایران و پاکستان بود.
بر اســاس این گزارش، 8 سند همکاری که بین دو کشور ایران - پاکستان امضا شد، بدین شرح است؛ 
»ایجاد مناطق آزاد تجاری در گذرگاه های مرزی مشترک«، »همکاری در بخش سیما و رسانه«، »همکاری 
در بخش بهداشت دامی«، »همکاری های امنیتی«، »همکاری در بخش تعاون و رفاه اجتماعی«، »همکاری 
در بخش استاندارد« و »همکاری در بخش حقوقی و معاضدت قضائی در امور مدنی و تجاری« از مهم ترین 
اسناد همکاری میان دو کشور بود که از سوی وزرای راه و شهرسازی، دادگستری، فرهنگ و ارشاد اسلامی، 

جهاد کشاورزی و رؤسای سازمان های مناطق آزاد و ویژه اقتصادی و استاندارد.

 امضای 8 سند همکاری 
بین دو کشور ایران - پاکستان

وزیر راه و شهرسازی خبرداد:
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